

Title (en)
Chimney cowl.

Title (de)
Schornsteinaufsatz.

Title (fr)
Chapeau de cheminée.

Publication
EP 0294336 A2 19881207 (DE)

Application
EP 88810363 A 19880603

Priority
CH 210387 A 19870603

Abstract (en)

The chimney cowl is provided with a pipe connection piece (1), a truncated pyramid-shaped inner jacket (2) which projects upwards above the pipe connection piece (1), and a truncated pyramid-shaped outer jacket (4) which projects upwards above the inner jacket (2). In order, even in the most extreme wind strengths and wind incidence directions, to obtain as constant as possible pressure conditions in the outlet opening region of the chimney and to improve the separation of the waste gas plume from the chimney cowl, the surfaces forming the inner and the outer jacket (2 and 4 respectively) are each provided with a flow-through opening (18, 18'). These latter are assigned first flow deflection elements (20), the end surface (21) of which, which faces the associated flow-through opening (18, 18'), corresponds to the flow-through cross-section of the respective associated flow-through opening. On the inside of the inner and outer jacket (2, 4), there are arranged second flow deflection elements (10) which are assigned to these flow-through openings (18, 18') and project inwards. <IMAGE>

Abstract (de)

Der Schornsteinaufsatz ist mit einem Rohrstützen (1), einem pyramiden-stumpfförmigen Innenmantel (2), der den Rohrstützen (1) nach oben überragt, sowie einem den Innenmantel (2) nach oben überragenden -pyramidenstumpfförmigen Außenmantel (4) versehen. Um selbst bei extremsten Windstärken und Windeinfallsrichtungen möglichst konstante Druckverhältnisse im Austrittsmündungsbereich des Kamins zu erhalten und die Ablösung der Abgasfahne vom Schornsteinaufsatzt zu verbessern, sind die den Innen- und die den Außenmantel (2 resp. 4) bildenden Flächen mit je einer Durchströmöffnung (18,18') versehen. Diesen letzteren sind erste Strömungsumlenkelemente (20) zugeordnet, deren der zugeordneten Durchströmöffnung (18, 18') zugewandte Stirnfläche (21) dem Durchströmquerschnitt der jeweiligen zugeordneten Durchströmöffnung entspricht. Auf der Innenseite des Innen- und des Außenmantels (2,4) sind diesen Durchströmöffnungen (18,18') zugeordnete, nach innen ragende zweite Strömungsumlenkelemente (10) zugeordnet.

IPC 1-7
F23L 17/02

IPC 8 full level
F23L 17/02 (2006.01)

CPC (source: EP)
F23L 17/02 (2013.01)

Designated contracting state (EPC)
AT BE DE FR GB LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0294336 A2 19881207; EP 0294336 A3 19890405; EP 0294336 B1 19901227; AT E59456 T1 19910115; CH 674047 A5 19900430;
DE 3861428 D1 19910207

DOCDB simple family (application)
EP 88810363 A 19880603; AT 88810363 T 19880603; CH 210387 A 19870603; DE 3861428 T 19880603